
Acta del Ple

Identificació de la sessió

Sessió: PLE EXTRAORDINARI I URGENT DEL DIA 23 DE DESEMBRE DE 2019
Ens: Ajuntament de Riudoms

PleÒrgan: 
ExtraordinàriaCaràcter: 

Sergi Pedret LlauradoPresident/a: 
M.Carme Alcoverro BeltranSecretari/ària: 

23 de desembre de 2019Dia: 
19:00Hora d'inici: 

19:15Hora de finalització: 
Saló de PlensLloc: 

Assistents:

Sra. Núria Mas Folch (JUNTS)
Sra. Inmaculada Beatriz Parra Hipólito (JUNTS)
Sra. Judit Albesa Fontgivell (JUNTS)
Sr. Jordi Domingo Ferré (JUNTS)
Sr. Josep M. Bages Virgili (JUNTS)
Sra. Verònica Torres Ferrant (JUNTS)
Sr. Ricard Gili Ferré (ERC-AM)
Sra. Carme Cros Garrido (ERC-AM)
Sra. Maria Teresa Basora Gallisà (ERC-AM)
Sr. Arnau Salvat López (ERC-AM)
Sr. Enric Jódar Ciurana (CUP-AMUNT)
Sr. Jose Manuel Hernández Pérez (PSC-CP)

ACORDS

 Ratificació de la urgència de la sessió plenària.

RATIFICACIÓ DE LA URGÈNCIA DE LA SESSIÓ1. 

El Sr. Alcalde intervé i manifesta: «Bona tarda a tothom. Comencem aquesta sessió plenària
extraordinària i urgent d’avui dia 23 de desembre, i precisament el primer que cal fer és ratificar
la urgència d’aquesta sessió plenària. Tots heu estat convocats, tots coneixeu el motiu de la
convocatòria, per tant, anem a l’aprovació d’aquesta ratificació de la sessió plenària».

Sense cap intervenció per part de la resta de regidors, se sotmet a votació la ratificació de la
urgència de la sessió plenària.
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D'acord amb alló que disposa l'article 79 del Real Decret-Llei 2568/1986, de 28 de novembre,
pel qual s'aprova el Reglament d'organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals,
i l'article 46.2.b) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases del règim local, se
sotmet a la ratificació del Ple de l'Ajuntament la convocatòria de la sessió d'avui amb caràcter
extraordinari i urgent.
 
El Ple de l'Ajuntament acorda, per unanimitat, aprovar la ratificació de la urgència d'aquesta
sessió plenària.

Aprovació, si escau, de sol·licitar al Ministeri d'Agricultura, Pesca i Alimentació la
 disminució dels mòduls de l'IRPF de l'exercici de 2019

APROVACIÓ DE SOL·LICITAR AL MINISTERI D'AGRICULTURA, PESCA I ALIMENTACIÓ2. 
LA DISMINUCIÓ DELS MÒDULS DE L'IRPF DE L'EXERCICI 2019 PELS CONREUS
AFECTATS COM A CONSEQÜÈNCIA DE LES ADVERSITATS CLIMÀTIQUES

El Sr. Alcalde fa la següent intervenció: «Aquesta sessió plenària i l’aprovació d’aquest punt
deriven d’una carta rebuda per part del Subdelegat del Govern a Tarragona, on el Sr. Sabaté
informa a l’Alcaldia (crec que aquesta carta hi heu tingut accés, per tant, no la llegeixo) d’
aquesta possibilitat que s’ofereix, i vista la carta es decideix fer aquesta sessió plenària, per
procedir a l’aprovació o no per part del plenari d’aquesta possibilitat».
 
Seguidament dóna la paraula als grups municipals per si volen fer alguna intervenció.
 
A continuació intervé el Sr. José Manuel Hernández, portaveu del grup del PSC, que manifesta
el següent: «Simplement donarem suport a la proposta, atès que amb el tema dels aiguats
recolzarem tot el que es pugui fer per ajudar al nostre municipi».
 
Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Hernández i dóna la paraula al Sr. Enric Jódar,
portaveu del grup municipal de la CUP-Amunt.
 
El Sr. Enric Jódar intervé i manifesta el següent: «Alguns dubtes que més o menys ja hem
comentat a la Junta de portaveus, però estaria bé que també els aclarim aquí. El fet de que se
sol·liciti la disminució dels mòduls de l’IRPF a través d’un Ple municipal, en tinc un parell de
dubtes. De fet llegint el reglament de l’Impost sobre la renda de les persones, l’article 37.4,
especifica dues casuístiques,i resumidament la primera diu: la disminució dels mòduls per a 

. I després hiotras circunstancias excepcionales que afectasen a un sector o zona determinada
ha un altre cas, que en principi és pels casos particulars on els interesados podrán solicitar la
reducción de los signos del módulo del IRPF en el plazo de treinta días a contar desde la fecha

. Llavors el dubte que tinc és que si aquesta sol·licitud s’aprova com a municipi?. Sidel hecho
en cas que el Ministeri d’Hisenda ho accepti, això s’aplicarà a tots els pagesos de la comarca o
del terme municipal que s’especifiqui en la publicació del BOE? O si només seran aquells que
ho han demanat en un termini concret, o si només serà en casos en què el pagès pugui
acreditar una disminució de la producció o algun tipus de danys associats a la producció?
Perquè segons tinc entès, això era més per danys associats a la producció, que no pas per
edificis, infraestructures i tot plegat, que potser és també el que va passar, de camins o
possibles finques que tinguessin algun tipus de dany més enllà de la producció. Llavors aclarir
una mica aquests conceptes, més que res, perquè com que és una cosa una mica tècnica, per
quan ho expliquem als veïns, saber què s’aplicarà o no i en quines circumstàncies».
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Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar i dóna la paraula al Sr. Ricard Gili, portaveu del
grup municipal d’ERC-AM.
 
El Sr. Ricard Gili manifesta el següent: «Bé, nosaltres avancem que votarem a favor d’aquesta
resolució. Tot el que sigui ajudar a la pagesia és una bona notícia. La pagesia és un element
vertebrador del territori i també de l’ecosistema mediambiental, i per tant, tan això com el sector
productiu destacat del municipi, hi donarem suport. També tinc un dubte tècnic; si hi ha cap
percentatge a partir del qual els pagesos podran adherir-se a aquesta reducció dels mòduls?
Nosaltres tenim entès que això és un 30%, per tant, podria ser que hagi molts pagesos que no
arribin a aquest 30%. Si teniu informació d’aquest tipus més tècnic, independentment de que
donarem suport a la mesura, com no podria ser d’una altra manera. Gràcies».
 
Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Gili i dóna la paraula al Sr. Jordi Domingo, portaveu
del grup municipal de Junts per Riudoms.
 
El Sr. Jordi Domingo manifesta el següent: «Com s’ha dit i que ja s’ha explicat a la reunió de
portaveus, i com a mencionat l’Enric, això és una mesura addicional a les possibles ajudes que
hi puguin haver. Ja sigui que vingui del Govern de l’Estat, del Ministeri d’Agricultura, o d’altres
ens. Aquest és un ajut per la reducció dels mòduls que apliquen a efectes d’IRPF, i per tant,
està relacionat i vinculat amb la producció. Va vinculat a la facturació que esdevingui de l’any
2019. Per tant, la reducció el que farà serà que finalment la base imposable del pagès per
aquest capítol tingui una reducció. I ja està, no té més. I l’altre punt que volia deixar aclarit, és
que una possibilitat que hi ha de demanar-ho a través del Ministeri d’Agricultura, i que aquest
ho demani al Ministeri d’Hisenda, i si ho consideren pertinent aleshores ho aplicaran. No és una
aplicació automàtica. Entenem que si ho han plantejat ells, és molt probable que la proposta
tingui possibilitats de tirar endavant. En quant als percentatges, desconec de quina ordre serà,
si serà d’un 20%, d’un 10%, d’un 30%... potser per referències d’altres vegades podria estar
per l’entorn del 30%. En aquest moment jo no estic en condicions de poder contestar aquesta
pregunta».
 
A continuació intervé el Sr. Alcalde que manifesta el següent: «En tot cas, i com explicava el
regidor Jordi Domingo, tots aquests pagesos que tenen facturació, i que per tant, tenen mòduls
agraris d’IRPF podran sol·licitar aquesta rebaixa dels mòduls. En principi es declara com a
zona tot el municipi, no cada pagès com individual; tot i que cada pagès ho haurà de sol·licitar,
però està sol·licitat com a zona afectada. I pel que fa, a quins seran els requisits, a hores d’ara
no està molt clar, però en principi tampoc està clar el percentatge del 30%. Estem parlant que
potser com que la zona queda declarada i afectada, i aquest plenari en dóna fe, doncs ja es
veurà quin percentatge es posarà, però no està clar que se’n posi cap».
 
Finalitzada la intervenció, el Sr. Alcalde pregunta si algun altre regidor vol fer alguna intervenció
més.
 
El Sr. Enric Jódar intervé i manifesta el següent: «Sí, per concretar, entenem que evidentment s’
aplicarà a tota la zona. Però si els pagesos o les persones afectades han de fer igualment el
tràmit, no sé si aquest tràmit, teòricament per la llei, ja ho haurien d’haver fet. No sé si d’això s’
ha informat als pagesos, o si, donat el cas, que és una casuística específica que s’aprova per
plenari i se sol·licita per zona, aquestes sol·licituds s’hauran de fer a posteriori?. I l’aclariment
sobre l’aplicació, entenc l’aplicació de la disminució del mòdul de l’IRPF. La pregunta no era el
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tan per cent de l’aplicació (que això no ho sabem perquè ho decreta el Ministeri), sinó que era
més en temes de requisits. Potser hi ha pagesos que han resultat afectats i ho haurien d’haver
sol·licitar, o bé, ho podran sol·licitar?. Hi ha pagesos que per alguns requisits concrets no se’ls
aplica, llavors, estaria bé, que des d’aquí, ho intentéssim aclarir, o al més aviat possible,
comunicar-ho bé a la comunitat de pagesos. Més que res, perquè de vegades, quan hi han
aquests tipus d’ajuts, es diu que ho podrem tenir i després de vegades hi ha la lletra petita; que
evidentment no depèn de l’Ajuntament. Però que estaria bé que intentéssim arribar al màxim de
la qüestió o explicar-ho el millor possible, perquè després no hi hagin possibles mals entesos.
Entenc que no depèn pròpiament de l’Ajuntament, però si que intentem demanar el màxim d’
informació a les administracions superiors. I per suposat, hi votaran a favor».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar, i a continuació fa la següent intervenció:
«Estic d’acord. Hem d’intentar treure el màxim d’informació possible per fer-la arribar a totes
aquelles persones i pagesos de Riudoms, que en puguin estar afectats. El que farem avui és
aprovar per unanimitat aquesta possibilitat. Que hi hagi la possibilitat de que si puguin acollir,
després serà el Ministeri qui decidirà si sí o si no. Però en tot cas, ho compartim tots, i per això,
tots hi votarem a favor. El que no farem és, com administració, posar cap impediment, sinó tot
el contrari».
 
Finalitzades les diferents intervencions se sotmet la proposta a votació plenària.
 

El Ple de l'Ajuntament acorda, per unanimitat de tots els regidors del plenari, aprovar el següent
acord:

Fets

El sector agrari a les comarques del Camp de Tarragona ha sofert aquest any, pel que fa al
conreus de l’avellana i l’olivera importants pèrdues de collita degut a una climatologia totalment
adversa. Unes fortes ventades a principis d’any van arribar a malmetre fins i tot algunes
plantacions, especialment d’avellaner,comprometent la producció de cara a les properes
campanyes, i una sequera persistent que s’arrossegava d’anys anteriors, i que amb l’arribada
de les pluges continuades de finals d’estiu i principis de tardor, han acabat perjudicant la
migrada producció, ja sigui al moment de plegar les avellanes o de collir les olives. Aquestes
circumstàncies climatològiques adverses es van agreujar encara més arran dels aiguats de
finals d’octubre.
 
El municipi de Riudoms va ser uns dels més castigats per les fortes pluges del passat mes d’
octubre. Al municipi es van registrar més de 200 l/m2, fet que va causar perjudicis importants
tant en espais de titularitat, però especialment en les finques i conreus del nostre municipi.
 
El Ministeri d’Hisenda –a proposta del Ministeri d’Agricultura, Pesca i Alimentació– habilita cada
any una línia d’ajuts per poder aplicar a pagesos i ramaders que s’hagin vist afectats per
situacions excepcionals amb una disminució en els rendiments de l’activitat agrària, és a dir,
una rebaixa en els mòduls agraris de l’Impost sobre la Renta de les Persones Físiques (IRPF).
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Alcalde President

Sergi Pedret Llaurado

Secretària

M.Carme Alcoverro Beltran

Fonaments de dret

La normativa aplicable en aquests casos és la que contempla el Reglament que preveu que
quan el desenvolupament d’una activitat econòmica a la qual s’aplica el règim d’estimació
objectiva de l’IRPF es vegi alterat per circumstàncies excepcionals –com ara incendis,
inundacions, pedregades, gelades o sequera– el Ministeri d’Hisenda pot autoritzar la reducció
dels mòduls tributaris. Es tracta, doncs, d’una mesura que podria beneficiar al sector per
compensar una part de les pèrdues ocasionades per aquests aiguats.
 
Atesa la importància econòmica i social de l’agricultura al nostre municipi,

En conseqüència, :S'ACORDA

Sol·licitar al Ministeri d'Agricultura, Pesca i Alimentació l'adequació a la baixa dels mòduls de l’
IRPF de l’exercici 2019 per aquests conreus i zones  afectades del terme municipal de
Riudoms, tenint en compte la reducció de la producció com a conseqüència de les adversitats
climàtiques.

Règim de recursos:

Si es vol impugnar la present resolució, que posa fi a la via administrativa, procedeix interposar
recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Tarragona, en el
termini de dos mesos a comptar de l'endemà de la seva notificació.

Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el mateix
òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar de l'endemà de la seva notificació.

I no havent-hi més punts a l'ordre del dia, s'alça la sessió a l'hora i el lloc indicats al
començament, de la qual s'estén aquesta acta, que signa l'alcalde, amb mi, la secretària, que
certifico.
 
Finalitzada la sessió plenària, el Sr. Alcalde dóna les gràcies als assistents, i felicita el Nadal i
desitja bones festes a tothom.

A
q
u
e
s
t
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
é
s
 
u
n
a
 
c
ò
p
i
a
 
a
u
t
è
n
t
i
c
a
 
d
e
l
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
e
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
 
o
r
i
g
i
n
a
l
 
c
u
s
t
o
d
i
a
t
 
p
e
r
 
A
j
u
n
t
a
m
e
n
t
 
d
e
 
R
i
u
d
o
m
s
.
 
P
o
d
e
u
 
v
e
r
i
f
i
c
a
r
 
l
a
 
s
e
v
a
 
a
u
t
e
n
t
i
c
i
t
a
t
 
a

t
r
a
v
é
s
 
d
e
l
 
s
e
r
v
e
i
 
d
e
 
v
a
l
i
d
a
c
i
ó
 
d
e
 
l
a
 
S
e
u
 
E
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
a
 
d
e
 
l
'
E
n
s
 
a
m
b
 
e
l
 
C
V
E
 
5
D
8
B
6
7
8
7
F
5
A
3
4
1
F
6
8
D
1
B
B
8
C
6
3
C
F
5
E
B
B
1
 
i
 
d
a
t
a
 
d
'
e
m
i
s
s
i
ó
 
2
1
/
0
8
/
2
0
2
0
 
a
 
l
e
s
 
1
4
:
0
6
:
2
7

SIGNAT ELECTRÒNICAMENT PER:
CPISR-1 C Maria Carmen Alcoverro Beltran el dia 28/01/2020 a les 12:25:52 i Sergi Pedret Llauradó - DNI ** (SIG) el dia 28/01/2020 a les 23:31:09


